

Translated from Russian

**Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office
and other international organizations in Geneva**

No. 4524

The Permanent Mission of the Russian Federation to the United Nations Office and other international organizations in Geneva presents its compliments to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights and, with reference to the joint communication of several special procedures of the Human Rights Council, AL RUS 25/2023 of 8 November 2023, concerning respect for the rights of believers in the territory of Crimea and the new Russian regions, has the honour to note the unacceptable nature of the content of the communication.

The Russian Federation once again draws the attention of the Office and the special procedures to the fact that all requests made in a manner offensive to the authorities and population of the Russian Federation, using language that is inconsistent with the principle of respect for the Constitution of the Russian Federation and the territorial integrity of Russia, will be left unanswered.

Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights
Geneva

Reference: AL RUS 25/2023

If the special rapporteurs are interested in obtaining information on the human rights situation in Russia, including issues related to freedom of religion, they may consult the relevant material contained in the periodic reports of the Russian Federation submitted to the Human Rights Committee on the implementation of the provisions of the International Covenant on Civil and Political Rights.

The Permanent Mission takes this opportunity to convey to the Office of the United Nations High Commissioner for Human Rights the renewed assurances of its highest consideration.

Geneva, 21 November 2023



ПОСТОЯННОЕ ПРЕДСТАВИТЕЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ
ПРИ ОТДЕЛЕНИИ ООН И ДРУГИХ
МЕЖДУНАРОДНЫХ ОРГАНИЗАЦИЯХ
В ЖЕНЕВЕ

PERMANENT MISSION
OF THE RUSSIAN FEDERATION
TO THE UNITED NATIONS OFFICE AND
OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS
IN GENEVA

№ 45204

Постоянное представительство Российской Федерации при Отделении ООН и других международных организациях в Женеве свидетельствует свое уважение Управлению Верховного комиссара ООН по правам человека и в связи с совместным обращением ряда специальных процедур Совета ООН по правам человека AL RUS 25/2023 от 8 ноября 2023 года относительно соблюдения прав верующих на территории Крыма и новых российских регионов имеет честь отметить неприемлемый характер содержания данного документа.

Российская Сторона вновь обращает внимание Управления и специальных процедур на то, что все запросы, составленные в оскорбительном по отношению к властям и населению Российской Федерации ключе с использованием формулировок, не соответствующих принципу уважения Конституции Российской Федерации и территориальной целостности России, будут оставлены без ответа.

УПРАВЛЕНИЕ ВЕРХОВНОГО
КОМИССАРА ООН
ПО ПРАВАМ ЧЕЛОВЕКА

Женева

В случае заинтересованности в получении информации о ситуации с правами человека в России, включая вопросы обеспечения свободы вероисповедания, спецдокладчики могут ознакомиться с соответствующим материалами, содержащимися в направленных в Комитет по правам человека периодических докладах Российской Федерации о выполнении положений Международного пакта о гражданских и политических правах.

Постоянное представительство пользуется настоящей возможностью, чтобы возобновить Управлению уверения в своем весьма высоком уважении. С/В

г. Женева, 11 ноября 2023 года

